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Bestyrelsens beretning 

 
Indledning. 
2020 har været et roligt år for Hadsten Varmeværk, hvor vi har 
brugt året til at få solvarmeanlægget endeligt kørt ind i den daglige 
drift således, at vi kan få optimal udnyttelse af det. På den  
samfundsmæssige side har det også for varmeværket været et 
usædvanligt år med Covid 19.  
Vi har kun haft 2 bestyrelsesmøder i vinteren 2020, hvor vi har 
været samlet, resten af året har bestyrelsesmøderne været afholdt 
via skype.  
Personalet har gjort en forbilledlig indsats for at få varmeværket til 
at fungerer optimalt under disse omstændigheder. 
 
 
I 2020 har bestyrelsen arbejdet med den fremtidige masterplan for 
fjernvarmeforsyningen. Dette arbejde har resulteret i en masterplan, 
som vi vil vende tilbage til senere under bestyrelsens arbejde. 
 
 
Resultatet og nøgletal. 
Bestyrelsen betragter årsregnskabet for 2020 som tilfredsstillende. 
Året resulterer i et mindre underskud på 410 tkr., hvor vi havde 
budgetteret med et underskud på 576 tkr., og dermed en smule 
bedre end det budgetterede. 
 
 
Varmeværkets langfristede gæld er i uændret i forhold til 2019 på 
64 mill. kr. Den langfristede gæld pr. andelshaver er på 24.242 kr., 
hvilket er en smule mindre end ved udgangen af 2019 
 
 
 



Driften  
Som tidligere nævnet har vi brugt året til at få solvarmeanlægget 
endeligt kørt ind i den daglige drift således, at vi kan få optimal 
udnyttelse af dette. Vi har holdt  Covid 19 for døren, således at 
personalet ikke er blevet smittet, og de har fået de bedste 
arbejdsbetingelser under de  givne forhold. 
 
 
Overordnet set er produktionen tilfredsstillende. Vi har i 2020 
produceret 76.691 MWh varme, hvoraf der er produceret 16,44 % 
på sol, 82,78 % på halm. Vi har produceret 1,3 % mere på solvarme 
end budgetteret, så på det punkt kan vi være yderst tilfredse med at 
solen har skinnet mere i 2020 end forventet.  
 
Bortset fra den normale aktivitet med vedligeholdelse af 
varmeværket og ledningsnettet, har der været 4 større 
anlægsarbejder i 2020. 
                  
              • Tilgang af maskinanlæg, Samlet pris ca. 2.4 mio.kr. 

              • Udstykning af Seglager, Samlet pris 1,7 mill. kr. disse er   

                tilbagebetalt via tilslutningsbidrag. 

              • Renovering af Vesselbjergvej/Østergade, Samlet pris ca. 

                1.0 mill.kr. 

              • Renovering af Vermundsvej 34 – 38, Samlet pris ca. 1.0   

                mill. kr. 

 

Så der været nok at se til på anlægssiden 2020. 

 

 
 
 



Kunder  
Vi glæder os over, at det er blevet til 30 nye kunder i 2020 således, 
at vi på nuværende tidspunkt har 2.638 varmekunder. 
 
 
Bestyrelsens arbejde  
Bestyrelsen har i 2020 primært været fokuseret på følgende 8 
områder.  
           
          • 1. Indkøring af solvarmeanlæg. 

          • 2. Udvidelse af solvarmeanlæg. 

          • 3. Masteplan vedrørende varmeforsyning. 

          • 4. Udvidelse af fjernvarmeområde til Hadbjerg. 

          • 5. Retningslinjer for krænkelser. 

          • 6. Grøn omstilling. 

          • 7. Data til afkølingstarif og fjernaflæsning. 

            8  Nyt logo. 

 

1. Vi har brugt 2020 på  indkøring af solvarmeanlægget, således at 
 vi kan få optimal udnyttelse af dette. Dette blev en smule 
besværliggjort af at Arcon-Sunmark lukkede ned for driften, men de 
nye ejere har opretholdt en serviceafdeling til vedligeholdelse af 
forpligtelser på eksisterende solvarmeanlæg. Solvarmeanlægget 
blev overdraget til os i løbet af sommeren 2020. 
 
 
2. Vi har i 2020 arbejdet videre på en mulig udvidelse af 
solvarmeanlægget i forlængelse af det eksisterende eller på en 
anden placering, Efter nærmere beregning har dette vist sig ikke at 
være rentabelt i forhold til andre varmeforsyningsformer, hvorfor vi 
har skrinlagt denne mulighed. 
 



3. Vi har arbejdet videre med en masterplan for den fremtidige 
fjernvarmeforsyning i Hadsten. Vi er kommet dertil, at vi har fået 
købsaftale på grunden mellem varmeværket og det eksisterende 
solvarmeanlæg. Det er planen, at der på arealet skal placeres en 
varmepumpe samt et flisanlæg. Vi har lagt fjernvarmerør under den 
nye ringvej således, at denne ikke skal graves op igen.  
Favrskov kommune er i løbet af 2020 vendt tilbage vedrørende 
eventuel udnyttelse af overskudsvarme fra Lecaværket. Vi venter 
på at Favrskov Kommune vender tilbage med et nyt udspil i løbet af 
foråret 2021. 
 
 
4. Favrskov kommune har bedt os om at undersøge muligheden for 
forsyning af Hadbjerg med fjernvarme. I den forbindelse har vi 
udarbejdet et projektforslag, som vi afventer Favrskov kommunes 
godkendelse af. 
 
 
5. Efter me-too kampagnen har bestyrelsen udarbejdet 
retningslinjer for krænkelser, som nu er implementeret i 
varmeværkets personalehåndbog. 
 
 
6. Vi afventer yderligere kommende lovgivning for den grønne 
omstilling i løbet af 2021. Dette kan påvirke masterplanen herunder 
evt. udnyttelse af overskudsvarme fra Lecaværket. 
 
 
7. I 2020 begyndte vi at indsamle data som en del af 
beslutningsgrundlaget for en løbende vurdering af afkølingstariffen. 
Dette arbejde forsætter vi med i 2021. Samtidig med dette har vi 
undersøgt muligheden for at købe et system til fjernaflæsning af 
fjernvarmemålere, således at vi kan tilbyde vores forbrugere en 
bedre service ved løbende aflæsning af fjernvareforbrug på 
måneds- og døgnbasis digitalt. 
 



8.Vi har i 2020 arbejdet videre med et Grønt logo som hedder 
HADSTEN VARME. Logoet kan ses på vores hjemmeside samt på 
vores brevpapir.  
 
 
Fremtiden  
Bestyrelsen ser frem til det tidspunkt, hvor medarbejdere og 
bestyrelse forhåbentlig alle er blevet vacineret mod COVID 19, og 
dermed forhåbentlig kan vende tilbage til en nogenlunde normal 
arbejdsdag på varmeværket. 
Den grønne omstilling vil komme tilbage på den politiske dagsorden 
igen. Vi synes selv, at vi er godt rustet til opgaverne. 
Bestyrelsen har besluttet at fastholde varmeprisen uændret på 280 
kr. pr. MWh. samt et fast bidrag på 2.850 kr. i 2021. 
 
 
Afslutning  
Afslutningsvis vil jeg sige en stor tak til varmeværkets personale.  
Derudover vil jeg gerne på varmeværkets vegne takke vores 
rådgivere, leverandører og Favrskov Kommune for et godt og 
konstruktivt samarbejde. Endelig vil jeg gerne takke for samarbejdet 
med vores nu 2.638 andelshavere. 
 
 
Vi håber, at det gode samarbejde må fortsætte fremover. 
 
 
Jeg håber, at det hermed er lykkedes at give et overblik over de 
begivenheder, som har præget året der gik - samt ikke mindst at 
anskueliggøre, de udfordringer, der er at arbejde med fremadrettet.  
Med disse ord vil jeg afslutte bestyrelsens beretning. 


